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Zápis ze 133. jednání Komise pro hodnocení výzkumných organizací 

konaného dne 12. dubna 2021 od 13.00 hod. Z důvodu vývoje epidemiologické situace jednání 
proběhlo online via aplikace WEBEX.   
 
Jednání se zúčastnili: prof. Ing. Štěpán Jurajda, Ph.D. (předseda), prof. Ing. Petr Dvořák, CSc., 
RNDr. Miloslav Frýzek, prof. PhDr. Pavel Janoušek, CSc., prof. RNDr. Ing. František Kocourek, 
CSc., doc. RNDr. Stanislav Kozubek, DrSc., doc. Ing. Jaroslav Machan, CSc., prof. RNDr. Tomáš 
Polívka, Ph.D., prof. MUDr. Josef Syka, DrSc., Ing. Martin Srholec, Ph.D., prof. Ing. Michael Šebek 
CSc., prof. MUDr. Pavel Ševčík, CSc., prof. PhDr. David Šmahel, Ph.D., Ing. Karel Vejražka, Ph.D., 
doc. Ing. Karel Kouřil, Ph.D., MBA, FEng. (host), Mgr. Ing. Kateřina Miholová, PhD. (tajemnice 
KHV), Mgr. Markéta Avakian (host), Ing. Přemysl Filip, Ing. Jan Marek, CSc., Ing. Miroslav Rychtařík 
(host)  
Omluveni: - 
 
Komise byla usnášeníschopná. 
 
Pro jednání Komise byl předem navržen program, podklady pro jednání Komise byly 
rozesílány průběžně e-mailem.  
 
 
Projednávané body: 
 

1) Zahájení, schválení návrhu programu 

2) Informace z 366. zasedání Rady      [členové Rady] 

3) Hodnocení účelové podpory        [M. Srholec] 
a) Harmonogram programů VaVaI předkládaných KHV v roce 2021 
b) SIGMA (TA ČR) 
c) Program na podporu excelentního výzkumu ve zdravotnictví (MŠMT) 

4) Informace o činnosti PS KHV pro hodnocení aplikovaného výzkumu [J. Machan] 
a) M17+ Uživatelská příručka pro výzkumné organizace, členy Odborných panelů, 

externí hodnotitele a poskytovatele institucionální podpory VaVaI 

5) Implementace Metodiky 2017+    [Š. Jurajda, M. Šebek, K. Miholová] 

a) Informace o aktuálním stavu hodnocení na národní úrovni podle M17+ 

b) Aktualizace personálního obsazení OP a zahájení průběžné obměny OP 

      

6) IS VaVaI          [ M. Rychtařík] 

7) Různé 

8) Závěr  
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Ad 1) Jednání zahájil předseda Komise prof. Jurajda a konstatoval, že Komise je usnášeníschopná. 
Přítomní členové Komise byli seznámeni s návrhem programu jednání i s návrhem na předřazení 
bodu 3) to s ohledem na přítomnost hostí a jejich další pracovní program. Komise schválila program 
jednání s navrženou změnou.  

Ad 3) Komise se seznámila s Harmonogramem programů VaVaI předkládaných KHV v roce 2021, 
který si vyžádala na předcházejícím zasedání. Pro upřesnění budou do harmonogramu doplněni 
příslušní zpravodajové RVVI a bude vyznačeno, které programy byly KHV již předloženy. KHV 
si dala za cíl více komunikovat se zpravodaji RVVI a touto cestou se vyhnout schvalování návrhů 
programu/ hodnocení programů pod časovým a politickým tlakem.  

Prof. Jurajda shrnul cíl a specifika programu účelové podpory SIGMA v gesci TA ČR, který 
se finančním objemem, délkou i nastavenými pravidly resp. flexibilitou vymyká běžným zvyklostem. 
Program umožní TA ČR v celém balíku SIGMA relokovat finance napříč programy s povinností 
informovat RVVI avšak nikoli vládu ČR. Dr. Srholec vysvětlil jednotlivé připomínky KHV k návrhu 
programu a jeho hodnocení. Doc. Kouřil, člen RVVI, zpravodaj pro TA ČR (a host 133. jednání KHV) 
vysvětlil genezi vzniku programu SIGMA z nutnosti rychlé reakce na aktuální potřeby. Dále 
okomentovat připomínky KHV. Následovala diskuze. Prof. Syka upozornil na nízkou úspěšnost 
programu ÉTA (cca 11 %). KHV schválila vyjádření k návrhu programu SIGMA. Prof. Jurajda 
poděkoval za účast na jednání zpravodaji RVVI doc. Kouřilovi. 

Dalším bodem k projednání byl návrhu Programu na podporu excelentního výzkumu 
ve zdravotnictví (EXCELLESS) v gesci MŠMT, který je součástí Národního plánu obnovy. 
Následovala podrobná debata. KHV schválila své připomínky upravené v souladu s výstupy 
z diskuze a to per rollam dne 16. dubna 2021. 

Ad 2) Prof. Jurajda Komisi informoval o 366. zasedání Rady ze dne 26. března 2021. Vzniká návrh 
nového operačního programu JAK.  

Ad 4) Doc. Machan shrnul ve své prezentaci činnost PS KHV pro hodnocení aplikovaného výzkumu 
a přípravu Příručky M17+. Poděkoval tajemnici za zapracování připomínek KHV. KHV diskutovala 
nad přehledem změn a rozporů v dokumentu Příručka M17+, který bude platný pro další kolo 
hodnocení. Po angažované diskuzi Komise dospěla ke shodě. Připomínky KHV byly následně 
agregovány do verze 17 "M17+ Uživatelské příručky", která byla dne 19. dubna 2021 Komisí 
schválena per rollam a bude předložena ke schválení na nejbližším zasedání Rady. 

Ad 5) Tajemnice Komisi zpravila o aktuálním stavu hodnocení podle M17+ na národní úrovni. 
Hodnocení v Modulu 1 (aplikace SKV-POPR) i příprava  oborových bibliometrických zpráv i zpráv 
pro výzkumné organizace pokračují. 

Rada v tajné volbě doplnila Odborné panely. KHV diskutovala zahájení průběžné obměny 
personálního složení OP (viz návrh KHV z r. 2019 i vznikající Příručka M17+). Každý rok by mělo 
dojít k obměně max. ¼ panelu (počítáno včetně předsedy; vzhledem k rozdílným počtům členů 
panelů nelze dodržet přesnou ¼); pro nově nominované členy panelu bude platit max. 5-ti leté 
funkční období; všichni nově nominovaní musí splňovat zveřejněné parametry. Výzvu bude třeba 
zveřejnit již na jaře 2021 tj. schválit nejlépe na květnovém jednání KHV a následně Rady. 

Prof. Jurajda členy Komise upozornil konec 2. funkčního období osmi členů KHV v létě 2022. Další 
otázkou je souběh funkcí člena KHV a předsedy OP. Cílem KHV je zachovat kontinuitu a zvyšovat 
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kvalitu hodnocení. Otázku je třeba řešit průběžně.   

Ad 6) Ing. Rychtařík Komisi stručně informoval o fungování informačního systému. Byl zahájen sběr 
dat (r. 2021). Probíhají meziroční kontroly (informace o výsledcích bude předložena Radě). 
Rozcestník https://hodnoceni.rvvi.cz/ je významněji používán a v současné době je doplňován 
o škálování po třetím roce implementace M17+. Prof. Jurajda vznesl dotaz na sběr informací 
o ORCID – sběr probíhá, pole je podmíněně povinné.  

Ad 7) Prof. Jurajda Komisi představil aplikaci IDEA s novými daty. Prof. Šebek upozornil na fakt, 
že informace je dílčí, znalost kontextu je nutností. Jedná se o publikující autory nikoli o všechny 
vědecké pracovníky dané výzkumné organizace. Doc. Kozubek souhlasí a dodává, že pokud je 
informace nazírána v kontextu je vhodné ji použít jako referenční údaj k hodnocení na národní 
úrovni.  

Příští řádné 134. jednání se má konat dne 10. 5. 2021 od 13.00 hod. Podle aktuálního vývoje 
epidemiologické situace proběhne 134. jednání KHV online via aplikaci WEBEX. 

V Praze dne 27. dubna 2021 

Zapsala: M. Avakian 
Schválil: Š. Jurajda      


